
PR O TO KÓ Ł  nr 5/2015 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych 

Rady Gminy Swidwin 
z dnia 17 grudnia 2015 r. 

Stan członków komisji ..................................... 9 
Obecnych na posiedzeniu 	 7 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 
Posiedzenie Komisji otworzy ł  Przewodniczący 
oraz zaproszonych go ści. 

Pan Piotr Sieradzki, powitał  członków Komisji 

W posiedzeniu komisji udział  wzię li: 
- Pani Anna Olejniczak - Przewodnicz ąca Rady Gminy Swidwin 
- Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Swidwin 
- Pani Joanna Anglisz-Myszka - Zast ępca Wójta Gminy Swidwin 

Przewodniczący przedstawi ł  porządek posiedzenia: 

1. Podsumowanie pracy Komisji za rok 2015. 
2. Opracowanie planu pracy Komisji na 2016 r. 
3. Sprawy bieżące. 
4. Wolne wnioski. 

Ad 1. Podsumowanie pracy Komisji za rok 2015 

Przewodniczący Komisji Pan Piotr Sieradzki przedstawi ł  całoroczne podsumowanie pracy 
Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych za 2015 r., które by ło następujące: 

1) styczeń  - Opracowanie planu pracy komisji na 2015 r. 
2) luty - ustalenie planu pracy komisji na 2015 r. oraz kalendarza imprez i zawodów 

sportowych na 2015 r. 
3) marzec - przegl ąd i ocena obiektów sportowych w gminie oraz ustalenie regulaminu hali 

sportowej; sprawozdanie z dzia łalno ści gminnej komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych i narkomanii 

4) kwiecień  - funkcjonowanie gminnych uczniowskich klubów sportowych; sprawozdanie z 
realizacji rocznego planu wspó łpracy między gminą  a organizacjami pozarządowymi 

5) maj - organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i m łodzieży; informacja z wykonania 
budżetu za rok 2014 

6) czerwiec - omówienie dzia łalności stowarzyszeń  działaj ących na terenie gminy 
7) lipiec — urlop 
8) sierpień  - spotkanie cz łonków komisji oraz so łtysów w sprawie omówienia aktualnego 

stanu placów zabaw; przygotowanie szkó ł  do nowego roku szkolnego 
9) wrzesień  - informacja z wykonania bud żetu za pierwsze pó łrocze 2015 r. 
10) październik - sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie gminy za rok 2014 i 2015 
11) listopad - funkcjonowanie świetlic, punktów przedszkolnych i bibliotek na terenie gminy 
12) grudzień  - podsumowanie pracy komisji za rok 2015. 
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Pan Piotr Sieradzki dodał , że frekwencja na posiedzeniach komisji by ła dobra, gdyż  przeważnie 
na dziewięciu członków komisji, siedmiu zawsze brało w niej udzia ł . 

Ad 2. Opracowanie planu pracy Komisji na 2016 r. 

Pan Piotr Sieradzki zadał  pytanie, jakie zmiany w planie pracy na 2016 r. chcieliby radni 
wprowadzi ć . Następnie dodał , że rozmawiał  z Zastępcą  Wita Panią  Joanną  Anglisz-Myszką  
odno śnie punktu dotyczącego przygotowań  szkół  do nowego roku szkolnego, aby przenie ść  go na 
miesiąc wrzesień , ponieważ  w sierpniu nauczyciele i dyrektorzy przebywaj ą  na urlopach. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka poinformowała, że takie sugestie pojawi ły się  w 
sierpniu br. ze strony nauczycieli, że jest to za wcze śnie i nie są  w stanie dokładnie przedstawi ć  
stanu przygotowań  do nowego roku szkolnego. 

Pan Piotr Sieradzki zapytał  się , czy radni maj ą  jakieś  inne propozycje. 

Pani Anna Olejniczak powiedziała, że zastanawia si ę  nad tematem z marca dotycz ącym 
sprawozdania z dzia łalno ści gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych. Zauważyła, 
że jest to troch ę  nielogiczna sprawa w dwóch komisjach. Opracowanie planu i analiza planu na rok 
następny jest w Komisji Budżetowej, natomiast sprawozdanie z dzia łalno ści komisji rozwiązywania 
problemów alkoholowych już  jest w Komisji Oświaty. 

Pan Piotr Sieradzki zaproponowa ł , aby posiedzenia Komisji Budżetowej łączyć  tematycznie z 
innymi komisjami. Doda ł , że w tym roku by ło tak, że sprawa budżetowa była omawiana trzy razy 
na trzech ró żnych komisjach. 

Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jej zdaniem zaopiniowanie rocznego programu komisji 
rozwiązywania problemów alkoholowych powinno odby ć  się  pod koniec roku na Komisji O światy. 

Pan Piotr Sieradzki zaproponowa ł , aby przenie ść  ten punkt na listopad. Nast ępnie stwierdzi ł , że 
tegoroczny plan pracy zaczyna ł  się  od lutego, zapytał  się  czy radni maj ą  propozycje na stycze ń  
przyszłego roku. 

Pani Anna Olejniczak powiedziała, że o planach pracy wszystkich komisji radni b ędą  rozmawiać  
w dniu 21.12.br. na Komisji Łączonej. 

Ad 3. Sprawy bieżące 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poprosił  o usprawiedliwienie swojej nieobecno ści na Komisji 
Łączonej, która odb ędzie się  2 1.12.2015 r. z powodu wyjazdu na spotkanie op łatkowe z Wojewodą  
i Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego. 

Pani Anna Olejniczak zadała pytanie o projekt dotycz ący zagospodarowania dorzecza Regi, o 
spływy kajakowe. Zapytała się , dlaczego Wójt wycofa ł  się  z projektu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że było to po rozmowach z koordynatorem tego 
projektu. Stwierdzi ł , że rzeka Rega od Bierzwnicy do Swidwina jest ma ło spławna kajakowo i 
uważa, że jest to uzasadnione działanie. Koordynator projektu zaplanowa ł  gminie na odcinku do 
Swidwina pięć  stanic tam, gdzie gmina nie posiada własnej ziemi i musiałaby j ą  wykupić  bądź  
wydzierżawić , gdyż  ziemia przy Redze jest w łasno ścią  prywatną. Na pytanie, czy jest to tak 
turystycznie atrakcyjne, z uwagi na to że Rega nie jest sp ławna, koordynator projektu 
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zaproponowa ł , żeby gmina postawi ła wieże widokowe, a wtedy kto ś  rowerem dojedzie. Tylko jak 
powiązać  turystykę  kajakową  z rowerową, bo jak ktoś  jedzie na kajaki nie bierze ze sob ą  roweru. W 
związku z tym Wójt uznał , że takie działanie jest po to, żeby mieć  odpowiednią  ilość  partnerów w 
projekcie. Dlatego przyzna ł , że będąc na początku tworzenia projektu lepiej b ędzie, jeżeli gmina 
Swidwin do niego nie przystaji, a rozpocznie tam, gdzie jest to logicznie uzasadnione. 

Pani Anna Olejniczak powiedziała, że słyszała, iż  na terenie gminy trzy stanice ma wykona ć  
Nadle śnictwo jako partner projektu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że rozmawia ł  na ten temat z Nadle śniczym i 
Nadle śnictwo chętnie udostępniłoby teren na stanice, natomiast koszty budowy zrzuca na gmin ę . 
Oni mogą  to przej ąć . 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka poinformowała, ze w projekcie by ł  zapis, że jedna 
ze stanic to koszt rz ędu 450 tys. zł , a dwie pozostałe były tańsze. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że jeżeli gmina miałaby wybudować  stanice na terenie 
leśnym i przekazać  je dla Nadle śnictwa to wtedy, gdy mia łoby to sens, jakby kto ś  z tego korzystał . 

Pani Maria Siminiecka dodała, że na Redze są  progi na terenie S ławy, Bystrzna i trzeba by łoby 
robić  obej ścia. 

Pan Piotr Sieradzki poinformował , że obecnie na rzece zrobione s ą  kamienne progi i stan wody 
spadł . Od kilku lat Rega nie jest meliorowana, ponieważ  wpuszczono tam lipienia, zrobiono progi, 
bo ryby nie mogły przeskakiwać  przez wodospady. Doda ł , że Rega jest tak zaro śnięta, że kajakiem 
nie da się  przep łynąć . 

Zastępca Wójta Pani Joanna Ang łisz-Myszka przekaza ła informacj ę , że rozmawiała z 
koordynatorem projektu w Starostwie, który stwierdzi ł , że aby kajak przep łynął  musi być  okre ś lona 
głębokość  wody, a tam poziom wody jest niski. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdzi ł , że przystąpienie do projektu tylko po to, by wydać  
pieniądze nie ma sensu. Natomiast budowanie wie ży widokowej byłoby możliwe, jednak kłóci się  
tu turystyka kajakowa z rowerową. 

Pani Anna Olejniczak powiedziała, że słyszała, iż  po wej ściu w projekt Nadle śnictwa, które 
również  chce stawiać  stanice, do gminy należałoby postawienie tylko dwóch stanic, tj. początkowej 
w Sławie i kolejnej w Lipcach. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że w S ławie gmina nie posiada gruntu. Uwa ża. że to 
nie jest dobry pomys ł , a jedynie naci ąganie do tego, żeby spiąć  Regę  od początku biegu rzeki do 
końca. Dodał , że obawia się , że byłby to taki sam projekt, jak z targowiskiem w Krosinie, gdzie 
istniałby problem utrzymania trwa łości projektu. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka powiedziała, że aby to prosperowa ło w takim 
zamyś le jak maj ą  w Łobzie, to powinno być  skierowane pod turystyk ę  rodzinną. Natomiast nikt nie 
będzie się  męczył  z dziećmi płynąc kajakiem przez ten odcinek od S ławy, bo rzeka jest niesp ławna. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że gdyby gmina weszła w projekt to pozostaje jeszcze 
jeden problem, którym jest przej ście koło zamku, gdyż  pod tym mostem nie przep łynie się . 
Natomiast miasto chce si ę  zaangażować  w projekt turystyki kajakowej dopiero od miejsca, gdzie 
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powstanie kąpielisko, czy zalew w rejonie ulicy Łokietka. Z rozmów wynika ło, że przenoskę  przez 
tę  ulicę  koło zamku gmina musiałaby robi ć  sama. 

Pani Anna Olejniczak stwierdziła, że gmina nie może inwestować  na terenie miasta. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że pozostaj ą  właśnie takie problemy do rozwiązania. 
Uważa, że startuj ąc od Bierzwnicy z turystyk ą  kajakową  będą  to stracone pieni ądze. 

Pan Piotr Sieradzki zauważył , że w Sławie za mostem dwa lata temu wpuszczono bobry, które 
zrobiły sobie bobrowisko i tam w ogóle nie ma przep ływu. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka powiedziała, że należy spojrze ć  na sprawę  z 
perspektywy, co by gmina na tym projekcie zyska ła. Zauważyła, że tereny, które zosta ły gminie w 
tym projekcie wyznaczone jako ewentualne miejsca wodowania kajaków, albo stanice znajduj ą  się  
na terenach prywatnych. We wst ępnych rozmowach by ło robione rozpoznanie i w łaściciele byliby 
skłonni udostępnić  te tereny gminie, ale np. za zwolnienia podatkowe. Po drugie nie wydaje si ę  
możliwe wypromowanie okolicznych miejscowo ści przy nastawieniu na turyst ę  kajakarza. Temat 
był  analizowany na ró żne sposoby, jednak na masowego turystę  niestety nie można się  nastawiać , 
gdyż  Regaj est niesp ławna. 

Pani Maria Siminiecka dodała, że kilkanaście lat temu by ła wykonywana konserwacja rzeki, 
jednak wędkarze podnie ś li krzyki, więc ograniczono się  tylko do wykaszania brzegów. 

Zastępca Wójta Pani Joanna Anglisz-Myszka powiedziała, że istneje jeszcze jeden projekt 
realizowany na Redze. Szczecin organizuje projekt zarybiania rzeki jakimi ś  rzadkimi gatunkami 
ryb. Istanieje cały harmonogram dzia łania, kiedy i co b ędą  wpuszczać . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że ponoszenie takich nak ładów nie jest uzasadnione 
ani logicznie, ani finansowo. Doda ł , że gdyby to miała być  turystyka rowerowa, wtedy by łby sens, 
bo tereny gminy są  piękne. 

Pani Anna Olejniczak zapytała się , co z projektem na turystyk ę  rowerową. Były rozmowy na ten 
temat i widziała nawet mapy ze ścieżkami rowerowymi. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że w projekcie zostało zapisane, że ścieżka 
rowerowa b ędzie prowadzi ła przez Po łczyn-Zdrój, Białograd, Karlino, a gmin ę  sięgnie tylko jako 
ścieżka niepriorytetowa od strony Drawska w stron ę  Gryfic. 

Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że ta ścieżka która miała łączyć  gminę  S ławoborze, gminę  
Swidwin, miasto Swidwin nie ma racji bytu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na dzień  dzisiejszy tak, ale to nie jest jeszcze 
zatwierdzone. Wójt doda ł , że był  za tym, aby poprowadzi ć  ścieżkę  w stronę  Sławoborza, Wartkowa, 
a z tamtąd są już  ścieżki do samego Ko łobrzegu. 

Pani Maria Siminiecka powiedziała, że jest piękne jezioro w Klępczewie, gdzie wiosną  i jesienią  
jest dużo ptactwa. Następnie zadała pytanie, do kogo nale ży park. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że jezioro jest w dzier żawie, natomiast park nale ży 
do Agencji Nieruchomości Rolnych i jest pod ochroną  konserwatora. 
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Ad 4. Wolne wnioski 

Wolnych wniosków nie zg łoszono. 

Przewodnicz ący ogłosił  posiedzenie komisji za zakończone. 

Przewodniczący Komisji 

Piotr Sieradzki 

o( 
Protokołowała: 

Izabela Ziawojska 


